



## **Dagsorden møde i DI-B tirsdag den 23.april 2024 kl. 20-22 på Teams**

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Dorthe Præstholt Schneider (DP), Eyvinður Hrannar Gunnarsson (EG), Caroline Seehusen (CS), Eva Maria Grout (EMG), Anders Kaihøj (AK). Kristina Christensen (KC) deltog under pkt. 3 og 4.

| Dagsorden:                | Referat:  |
|---------------------------|---|
| 1. Nyt fra Komiteerne     | <p>Sport: Overvejelser omkring nye pasbokse i Herning – kommer retur.</p> <p>Natur: Opbakning til at CS og LH deltager i FITE konference om bl.a. rideruter i Europa.<br/>Spørgeskemaundersøgelse om ridning i naturen kører.</p> <p>Klub bredde: Første Pararyttere godkendt</p> <p>Avl: Klar til kåringer</p>   |
| 2. Dialogmøder            | <p>Dialogmøder er kommet i gang. Tilbud til medlemmerne om at mødes med Bestyrelsen. Det er ikke meningen at vi skal være tilstede alle sammen hver gang. Derfor også tilgangen med at folk kan tilmelde et emne – så må vi prøve at få den ansvarligere for området med – hvis ikke det kan lade sig gøre, så må der svares så fyldestgørende som muligt og ellers følges op senere.</p> <p>Disse generelle dialogmøder, som er en hurtig måde for medlemmer at få adgang til dialog med Bestyrelsen, erstatter IKKE andre dialogmøder. Der planlægges i bestyrelsesregi dialogmøder om Ethiske retningslinjer, samt Struktur. Derudover har SK afholdt en del møder – de fortsætter. KlubKomiteen og Natur fortsætter endvidere også deres møderækker som det passer ind i deres dagsorden.</p> |
| 3. DIs SoME politik       | <p>KC oplyste at der var behov for at opdatere DIs SoME politik og anvisninger. Der var mange som skrev på facebook – vigtigt at man gjorde det klart om man svarede personligt eller som DI. Der var også brug for ens retningslinjer for hvordan man opererede i DIs mange facebook grupper. Der havde været nogle uheldige episoder hvor folk havde kommet til at støre andre. Der var også hele spørgsmålet om brug af billeder.</p> <p>Der var enighed om at se på DIs SoMe politik i lyset af det kommende arbejde med etiske retningslinjer.</p>   |
| 4. Ethiske retningslinjer | <p>Dialogne med Dyreetisk råd havde gjort det klart at hastede med estiske retningslinjer. Der er meget godt materiale i FEI/FEIF som vi kan bygge på. OG DI har et</p>   |



|  |   |
|--|---|
|  | <p>værdisæt, EU har lavet et adfærdskodeks for eliteryttere, så vi var i gang. Hvad vi har behov for at videre udvikle og gennemtænke er sanktionssystemer (det er også hvad Dyreetisk Råd spørger til). E.g. DI havde ikke et system til at håndtere en Helgstrand sag. BH noter og forslag til forskellige modeller for hvordan et sådant system kunne se ud var fordelt i bestyrelsen. SU ville fordele PPT til brug for dialogmøde mhb. på bemærkninger før dialogmødet.</p> <p>Tanken at lave en proces og sensommeren som sikrede en dialog med medlemmer om etiske retningslinjer både for omgang med heste samt omgang mellem hinanden. Der var bred opbakning til den tilgang.</p> |
| 5. Herningudvalg   | AK foreslog at man oprettede et Herningudvalg som kunne være med til at tage sig af de meget store anlæg i Herning. Der var tilslutning hertil. AK følger op.   |
| 6. Øgte brug af digitaliseringsløsninger på Stambogskontoret | <p>Stambogskonto, SU og EG afholdt møde med SIF AVL (Heimir Gunnarson) om det svenske Hestur. Emner Effektivisering af indberetninger, særligt bedækningsindberetninger. (andre områder e.g. oprettelse af føl synes at være analogt).</p> <p>Hovedfordele: Egne platforme, som gør at folk skal via DI snarere end Sporti. Heri ligger en besparelse.</p> <p>Der vil blive arbejdet videre hermed i løbet af året – målet er lancering 1. januar 2025.</p>   |
| 7. Opfølgning Hestevelfærd                                   | <p>Svaret fra Dyreetisk Råd understregede, at de ville følge området tæt. Der var behov for opfølgning over heel linjen.</p> <p>Konkrete tiltag var i støbeskeen i forhold til Rules and regulations, men der var andre områder om vi var nødt til at se på.</p> <p>Uddannelse af heste – hvordan kunne man fremme at folk anvendte uddannede instruktører som fortsat dygtiggjorde sig, snarere end mere eller mindre selvlærte? Uddannelse havde gjort sig nogle tanker – også om opdatering af uddannelsessystemet.</p> <p>Eliten – dialogen med eliten: Interesse for at deltage i undervisningstilbud?</p> <p>Spørgsmål tages videre med Uddannelse og EU.</p>                         |
| 8. Kørselspenge  | <p>Enighed om at kørselspenge fordrer at man udfører en opgave som på forhånd er aftalt med DI.</p> <p>At opgaven er gennemført og at man kan dokumentere at man har deltaget og gjort noget for DI, e.g. fremført DI synspunkter i en debat.</p> <p>Vigtigt at dette ikke løber af sporet så alle må se kritisk på tilsagn om kørselspenge</p>   |
| 9. Eventuelt   | Næste møde medio maj.   |

Udsendt 08.06. 24